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 De verbinding
    Ik vraag mij wel eens op-
recht af waar het heengaat 
met de wereld. We raken 
steeds meer verdeeld in voor 
en tegen. En de verschillen, 
hoe klein ook, moeten uit-
vergroot worden met als ge-
volg dat het een splijtzwam 
wordt in de maatschappij. 
Klimaatverandering  is zo’n 
voorbeeld dat de maatschap-
pij tot op het bot verdeelt 
en zorgt voor onvrede bij 
de hele maatschappij. Het 
rare is dat ik denk dat 99% 
van de mensen het goed voor 
heeft met de wereld en iets 
wil doen aan de verandering 
van het klimaat. Alleen wat 
wij dan precies moeten doen 
zorgt voor de tot op het bot 
verdeeldheid in de maat-
schappij. Voorheen was de 
kracht van Nederland juist 
het ‘polderen’: wij zijn goed 
om vanuit verschillende me-
ningen te komen tot een ge-
dragen besluit. Om wat be-
treft dit onderwerp te komen 
tot een goed gedragen be-
sluit lijkt het mij ook ver-
standig om alle feiten met 
elkaar te bespreken.
    Eerder vandaag las ik op Lin-
kedIn een bericht dat mij, op 
het z’n zachts gezegd, ver-
baasde. Een ziekenhuis in 
Noord-Holland is gestopt 
met het plaatsen van ver-
se bloemen op o.a. de ka-

mers van de patiënten. Van-
uit duurzaamheidsoogpunt 
vinden zij het niet meer ge-
past om een verse bos bloe-
men neer te zetten.

    ‘Wĳ  maken 
producten die 
gezondheid en 
geluk brengen’

    De CO2 foodprint is veel te 
hoog en daarom worden er 
nu kunststof bloemen ge-
bruikt. Wat ik jammer vind 
is dat reeds is aangetoond 
dat gezond vers voedsel, een 
groene omgeving (planten) 
en geurende bloemen op de 
kamer het herstel van pati-
enten bevordert. Jammer dat 

juist de toegevoegde waarde 
van onze mooie producten 
niet wordt meegenomen in 
de afweging en dat wordt ge-
kozen voor een product dat 
nota bene van aardolie wordt 
gemaakt.
    Toch wil ik vooral naar ons 
zelf wijzen. Wij, de makers 
van producten die gezond-
heid en geluk brengen in ie-
dere omgeving, zowel bin-
nen en buiten. Wij zien dus 
dat het niet meer een van-
zelfsprekendheid is dat de 
consumenten onze produc-
ten kopen. Wij moeten dus 
veel meer laten zien wat wij 
doen om een mooi product 
te maken, het is namelijk 
één van de mooiste ambach-
ten die er is. De consument 
stelt echter steeds meer vra-
gen over onze productiewij-
ze. Als wij dus niet genoeg 
laten zien en vertellen hoe 
wij produceren en op wel-
ke gebieden wij bezig zijn 
met verduurzamen. Dan 
moeten wij onszelf aankij-
ken wanneer een ziekenhuis 
in Noord-Holland in onze 
ogen een verkeerde keuze 
maakt.
    Wij moeten zorgen voor de 
verbinding.

    Jacco Vooijs,
    voorzitter Glastuinbouw 
Westland   
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 Tweede editie Westlandse 
Burendag voor de tuinbouw 
    Voor de tweede keer deed de 
Westlandse glastuinbouw 
afgelopen zaterdag mee aan 
Burendag. Burendag is be-
doeld om een goede relatie 
met je buren te krijgen of te 
behouden.

    De invloed van bewoners in de 
omgeving van glastuinbouw-
bedrijven is groot.
    Dit keer waren alle buren 
uitgenodigd bij SV.CO aan 
de Burgerdijkseweg 5 in 
De Lier en bij Frestia aan 
de Middelbroekweg 121 in 
Honselersdijk.
    Bij beide bedrijven was de op-

komst groot, bijna alle uitge-
nodigde buren waren geko-
men. Na wat korte gesprekken 
met de buren op beide bedrij-
ven blijkt dat alle buren het 
erg leuk vonden om een uit-
nodiging te krijgen.

    Leuke gelegenheid
    Ze waren erg geïnteresseerd 
om eens een kijkje in de kas 
te komen nemen, wat meer 
te horen over alle innovaties 
binnen de bedrijven en daar-
naast was dit ook een leuke 
gelegenheid alle buren weer 
eens te zien en te spreken.
    Beide bedrijven is gevraagd 

wat ze achteraf van Burendag 
2023 hebben gevonden.

    Positief
    Sander Verbeek van SV.CO 
reageert: “Het was hartstik-
ke leuk om mee te doen. 
Uiteindelijk waren er denk 
ik zo’n 50 of 60 buren. We 
kregen veel enthousiaste re-
acties en leuke vragen. Van te 
voren is het een beetje een ge-
doe, maar uiteindelijk is het 
alleen maar positief. We heb-
ben als tuinbouw gewoon een 
mooi verhaal te vertellen.”    

 ‘Prinsjesdag ondergraaft bestaans-
zekerheid, voedselarmoede op de loer’

    Klimaatverandering is dé uit-
daging van onze generatie. 
Door in 2040 klimaatneutraal 
te zijn, draagt de Nederlandse 
glastuinbouw bij aan het te-
gengaan van opwarming van 
onze aarde. Samen houden we 
onze planeet schoon en leef-
baar. Juist de gezonde en groe-
ne producten uit onze kassen 
zijn cruciaal om onze leefom-
geving te vergroenen en te koe-
len, mensen fi t te houden en 
het leven te vieren.
    Toch ondergraaft het demis-
sionaire kabinet met zijn 
Prinsjesdagvoorstellen de be-
staanszekerheid van deze sec-
tor. Groenten, fruit, bloemen 
en planten worden daarmee 
in Nederland nóg duurder. 
Bestaanszekerheid van glas-
tuinbouw en burgers vraagt 
daarom een fundamentele 
herziening van het huidige 
degressieve energiebelasting-
stelsel, zo roept Glastuinbouw 
Nederland op.

    Onbetaalbaar
    Het kabinet presenteerde op 
Prinsjesdag eindelijk de om-
streden Wet fi scale maatrege-
len glastuinbouw. Met deze wet 
wil de regering tussen 2025 en 
2030 zowel het verlaagd tuin-
bouwtarief uitfaseren als de 
WKK-inputsvrijstelling inper-
ken. Glastuinbouw Nederland 
maakt zich grote zorgen over 
de grotere lastendruk die deze 
voorstellen op de telers legt. 
In opdracht van de Tweede 
Kamer en het landbouwminis-
terie constateerde Wageningen 
Economic Research (WEcR) 
namelijk al eerder dat hier-
door de totale lastenstijging 
voor telers van €24 miljoen 
in 2019 naar €740 miljoen in 
2030 stijgt. Ook de nieuwe stu-
die van Trinomics namens het 
ministerie van Financiën be-
vestigt deze ongekende impact, 
ondanks een geleidelijke invoer 
van deze maatregelen tot 2030. 
Zonder acht te slaan op die im-
pact voor de voedsel- en groen-

productie in Nederland zet het 
kabinet onverwijld door.
    Adri Bom-Lemstra, voorzit-
ter Glastuinbouw Nederland: 
“Deze maatregelen maken 
een einde aan kleinere, mid-
delgrote en extensieve familie-
bedrijven. Voor de helft van de 
Nederlandse telers wordt het 
onrendabel om nog toma-
ten, paprika’s, komkommers, 
aardbeien, ander zachtfruit of 
bloemen en planten te telen. 
Waar de energiekosten twee 
tot soms vijf keer stijgen, kun-
nen deze kosten beperkt wor-
den doorberekend aan de con-
sument. Afschaffi  ng van het 
tuinbouwtarief en inperking 
van de WKK-inputsvrijstelling 
remt dan ook met name kli-
maatkoplopers in het telen 
van gezonde en groene pro-
ducten op Hollandse bodem. 
Gezonder eten en een groene-
re omgeving wordt zo voor bur-
gers nog onbetaalbaarder en 
de telers eindigen in de rode 
cijfers.”

    Achteruit
    Als eerste sector in Nederland 
kent de glastuinbouw al 
tien jaar een eigen CO2-
sectorsysteem. Recent werd 
dit systeem met het Convenant 
Energietransitie Glastuinbouw 
2022-2030 door kabinet en sec-
tor herzien met een ambitieu-
zer klimaatdoel en een ster-
kere prikkel voor individuele 
telers om hun kassen te ver-
groenen en nog meer energie 
te besparen. Net als EU-ETS. 
Het sectorsysteem borgt daar-
mee het klimaatdoel 2030 en 
klimaatneutraliteit in 2040. 
Aanvullend beleid is dus niet 
nodig. Wel stabiel beleid dat te-
lers toekomst- en handelings-
perspectief blijft bieden op 
een fi nancieel gezonde glas-
tuinbouw, zoals met de rege-
ring afgesproken in het con-
venant.
    Bom-Lemstra: “Die afspraak 
staat onder grote druk. Niet al-
leen kosten deze maatregelen 

kleinere en extensievere bedrij-
ven de kop, maar ook wordt in-
vesteren in de energietransitie 
voor de overblijvers onmoge-
lijk. De afgesproken balans tus-
sen normeren, CO2-beprijzen 
en energiebesparing stimule-
ren is nu defi nitief zoek. Om 
te overleven in dit degressieve 
energiebelastingstelsel worden 
extensieve telers hiermee ge-
dwongen méér energie te ge-
bruiken, zodat telen goedkoper 
wordt. Dat is de energietransi-
tie in zijn achteruit!”

    Op zijn kop
    Met een vlak(ker) energiebe-
lastingstelsel betaalt ieder-
een – van burger tot industrie 
– evenveel voor zijn aardgas 
en elektriciteit. Een eerlijker 
systeem, waarin vrijstellin-
gen voor industrieën verdwij-
nen: elke kilogram uitstoot 
CO2 wordt gelijk gecompen-
seerd. Per sector kan aanvul-
lende CO2-beprijzing wordt 
toegepast, zodat iedere sec-
tor daadwerkelijk zijn CO2-
reductiedoel haalt.
    “Wil het kabinet écht werk 
maken van de energietransi-
tie dan moet het belastingstel-
sel fundamenteel op zijn kop 
in plaats van dit paniekvoet-
bal. Een vlakkere energiebelas-
ting die communiceert met be-
staande systemen als ETS en 
ons CO2-sectorsysteem geeft 
ondernemers handelings- en 
toekomstperspectief in de groe-
ne economie van Nederland. 
Tot die tijd blijven het verlaagd 
tuinbouwtarief en de WKK-
inputsvrijstelling de noodza-
kelijke doekjes voor het bloe-
den in het huidig degressieve 
stelsel om voedsel- en groen-
armoede te voorkomen. Het 
is nu belangrijker dan ooit dat 
voedsel en sierteelt betaalbaar 
blijft voor burgers. Ook dat is 
eerlijk klimaatbeleid,” zo roept 
Bom-Lemstra het bedrijfsleven 
en ngo’s op tot samenwerken 
aan een rechtvaardiger beprij-
zingsbeleid.   

■  Vorige week werd op Prinsjesdag de miljoenennota bekendgemaakt. (FOTO: STOCK)   


